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Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbel i
választ igénylő kérdést kívánok intézni a Külügyminisztériumot vezető miniszterhez, mint a
tárgyban illetékes minisztérium vezetőjéhez

„Tervezi –e a kormány az ulánbátori nagykövetség űnk újranyitását? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

A szocialista kormányok bűneit hosszú lenne felsorolni, s nem is e kérdés műfaja ez, de a
listáról egyet most mégis ideidéznék amikor megemlítem, hogy 2006-ban a szocialista
külügyminiszter úgy döntött, hogy bezárja az ulánbátori magyar nagykövetséget . Ezzel a
minden kétséget kizáróan dilettáns lépéssel megszakítva a több évtizedes jó kapcsolatoka t
Mongóliával .

Azóta Mongólia – hasonlóan a legtöbb ázsiai országhoz nagyobb fejl ődésen ment keresztül ,
2011-ben már 18%-os GDP növekedést érve el . Emellett mára az is világossá vált, hogy az
ország földjeiben – szakértői vélemények szerint – több mint egy trillió dollár érték ű
ásványkincs és nyersanyag található, amelyet az ország egyedül – egyel őre – nem képes
kitermelni .

Az érdeklődés olyan hatalmasra rúgott, hogy azóta többször kellett módosítani a bányászati ,
kutatási és kitermelési törvényeket az országban, s őt tavaly évvégéig moratóriumot is el
kellett rendelni . Itt jegyezném meg, hogy a decemberben elfogadott új törvény külön
foglalkozik a stratégiai ásványkincsekkel, ahova a kőolaj és a földgáz mellé a vizet is felvett e
az ország törvényhozása. Ezt azért jegyzem meg, mert Magyarország híres a kivál ó
vízgazdálkodó szakembereirő l, akiknek viszont minimálisak az esélyeik, hogy segítsenek a z
infrastruktúra kiépítésében a bezárt nagykövetségünk miatt .



Sőt, egy korábbi kérdésben már értekeztünk arról, hogy miképpen jártak magyar
munkavállalók Mongóliában, akiket egy magyar állampolgárságú szcientológus csapott be é s
közvetített ki az ázsiai országba. A becsapott munkavállalók között egy sajnálatos haláleset i s
történt . Biztos vagyok benne, hogy ha még működött volna a nagykövetségünk, akkor a
magyar munkavállalóknak kevesebb tortúrán kellett volna keresztülesniük .

Tisztában vagyok vele, hogy 2012 . augusztusában felállt a tiszteletbeli konzuli hivatal
Ulánbátorban, mégis úgy gondolom – tekintve az esetleges gazdasági és kulturális el őnyöket -
,hogy minél előbb újra meg kell nyitnunk a nagykövetségünket . Ezért kérdezem a tisztelt
Miniszter Urat, hogy tervezik-e a szocialisták által bezárt ulánbátori nagykövetségünk
újranyitását?

Budapest, 2013 . május 22 .

émeth solt
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